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 Møteprotokoll 

 
Utval: Utval for opplæring og helse 
Møtestad: Sunnhordland, 4. etasje, Fylkeshuset, Agnes Mowinckelsgate 5 
Dato: 15.05.2018 
Tidspunkt: 10:00-14:55 

 
 
Følgjande faste medlemmer møtte: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Rosalind Fosse Medlem FRP 
Dan Stian Femoen Medlem H 
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Leiar A 
Linda Haugland Jondahl Medlem A 
John helge Gullaksen Medlem H 
Alexander Fosse Andersen Nestleiar SP 
Elizabeth Toft Erichsen Medlem V 
Tor Andre Ljosland Medlem KRF 
Christoffer Thomsen Medlem FRP 
Torgeir Toppe Medlem A 
Kine Bratli Dale Medlem A 
Jeanette Syversen Medlem R 
Øyvind Strømmen   

 
Følgjande medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Namn Funksjon Representerer 
Ragnhild Fagerbakke Medlem H 
Daniel Charles Hextall Medlem SV 

 
Følgjande varamedlemmer møtte: 
 
Namn Møtte for Representerer 
Torunn Hole Olsnes Daniel C. Hextal SV 
   

 
Frå administrasjonen møtte: 
 
Namn Stilling 
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring 
Arne Åsan Fylkestannlege 
Birthe Andersen Haugen Seksjonsleiar fellestenester, opplæringsavdelinga 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør, eigedomsavdelinga 
Linda Farestveit Seksjonsleiar skule, opplæringsavdelinga 
Torbjørn Mjelstad Seksjonsleiar fagopplæring, opplæringsavdelinga 
Adeline B. Landro Spesialrådgjevar, opplæringsavdelinga 
Mari-Kristine Morberg Mobbeombod i Hordaland 
Sigrid Isdal Elev- og lærlingeombod i Hordaland 
Marit Virkesdal Spesialrådgjevar, opplæringsavdelinga 
Merethe Helland Nordnæs Utvalssekretær, fylkessekretariatet 
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PS 44/18 Godkjenning møteinnkalling og saksliste 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Vedtak 
 
Møteinnkallinga og sakslista vart godkjent utan merknader. 
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PS 45/18 Godkjenning møteprotokoll forrige møte 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Vedtak 
 
Møteprotokoll frå møte den 17.04.2018 vart godkjent utan merknader. 
 

PS 46/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Referatsakene RS 24/18-25/18 og RS 27/18 – 31/18 vart refererte og tekne til orientering. 
 
Referatsak 26/18 Løypemelding, opplæringsbehov for elevar med psykiske vanskar: Dan Femoen (H) 
orienterte kort om saka. Han er oppnemnd som saksordførar i saka. 
 
I samband med RS 32/18 Rapport frå elev- og lærlingeombodet 2017 bad Kine Dale (AP) om 
følgjande: 
 

«Ber om at årsrapporteringen fra elev- og lærlingeombudet også synliggjør hvilke saker og 
henvendelser som er av en mer alvorlig eller langvarig karakter, og hva som er enkle 
henvendelser som oppklares og kvitteres ut relativt kjapt og enkelt.» 
 

PS 47/18 Ymse 

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Orienteringar: 
 
Presentasjon v/ seksjonsleiar skule Linda Farestveit: Om dialog med skulane om tilstandsvurdering og 
oppfølging av arbeidet med auka gjennomføring – skulebesøk våren 2018. 
 
Mari-Kristine Morberg, mobbeombod i Hordaland: Årsrapport 2017 for mobbeombodet. 
 
Sigrid Isdal: Rapport frå elev- og lærlingeombodet 2017. 
 
Emil Gadolin (A) sette fram følgjande bestilling: 
 

«Ber om at administrasjonen kommer tilbake til utvalget til førstkommende møte juni 2018 
med en avklaring på hvordan den nyinnførte reisetidsgarantien blir tolket og praktisert av 
administrasjonen. Denne bestillingen skal også belyse hvordan administrasjonen har gjort 
informasjon om reisetidsgarantien kjent for ungdommer i målgruppen, ungdomskolene og 
andre relevante grupper og instanser.» 

 
Emil Gadolin (A) sette fram følgjande bestilling:  
 

«Ber om at administrasjonen kommer tilbake til utvalget med en redegjørelse for oppfølging 
av tilrådningene i årsrapporten til mobbeombudet og elev- og lærlingeombudet.» 

 
Fylkesdirektøren opplæring minna OPHE om at det snart kjem innkalling til ei samling mellom HFK og 
kommunane i Hordaland 23. august. Som oppfølging av HFKs deltaking i KS sitt barnehage- og 
skuleeigarprogram inviterer fylkesordføraren til denne samlinga. Det er ordførarar og rådmenn som er 
i målgruppa. I fylkeskommunen er Anne Gine Hestetun vertskap, og ho inviterer medlemmer i OPHE, 
gruppeleiarar i fylkestinget og representantar for opplæringsavdelinga. Set av dagen 23. august! 
  



4 

Svar på spørsmål frå Tor Andre Ljosland 
 
Representanten Tor André Ljosland (KrF) sende 21.03.2018 dette spørsmålet til Utval for opplæring 
og helse: 
 

«Hvor stor andel av lærerne i opplæringssektoren har innvandrerbakgrunn, og tilsvarende 
blant rektorene?» 

 
Spørsmålet vart ikkje teke opp i møtet 17.04.2018, men vil bli stilt formelt i møtet 15.05.2018. 
 
Fylkesrådmannen har utarbeidd eit førebels svar: 
 

A) »Kor stor del av lærarane har innvandrarbakgrunn? 
 
Registrering av personopplysningar i HFKs system (Extens, HR-portalen) skil ikkje mellom personar 
som er fødde i Norge eller i eit anna land. Den einaste opplysninga som gjev informasjon om ulik 
bakgrunn, er registrert nasjonalitet. 
Tabellen under viser tal årsverk per nasjonalitet for lærarar (pedagogisk personell). Tilsetjingsforhold 
per 01.05.2018 er lagt til grunn. 
 
Nasjonalitet Årsverk 
Belgia 1,0 
Colombia 0,7 
Danmark 6,1 
Estland 1,0 
Frankrike 1,9 
Italia 1,0 
Latvia 1,0 
Nederland 3,0 
Norge 2066,7 
Polen 3,7 
Russland 1,9 
Serbia 0,6 
Spania 1,0 
Storbritannia 7,8 
Sverige 5,0 
Tsjekkia 1,0 
Tyskland 5,2 
Ungarn 0,8 
Usa 3,8 
Østerrike 1,0 
Totalsum 2114,1 

 
Dersom vi skal få fram innvandrarbakgrunn av første og andre generasjon uavhengig av nasjonalitet, 
må den enkelte skule leggje fram opplysningar etter den kjennskapen til individuell bakgrunn som finst 
lokalt. 
 
Kor stor del av rektorane har innvandrarbakgrunn? 
 
Registrerte opplysningar svarar til dei som finst for lærarar. På grunn av at vi har god uformell oversikt 
over kva bakgrunn rektorane våre har, kan det likevel svarast presist på dette spørsmålet. Det er 
ingen av rektorane som har innvandrarbakgrunn.» 
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PS 48/18 Evaluering av ny budsjettmodell og bærekraftig finansiering av dei 
vidaregåande skulane 

Forslag til innstilling 
 
Den vedtekne budsjettmodellen vert vidareført med følgjande endringar med verknad frå hausten 
2018: 
 
1. Det kan unntaksvis bli oppretta halve klassar som vert budsjettert til redusert sats etter 

særskilde avtalar. 
 

2. Driftsbudsjettet vert tildelt med ein sats pr. klasse basert på 85% oppfylling og ein sats pr. elev 
for elevar utover 85% (opp til 100%). 
 

3. Tilrettelagt opplæring i eigne grupper får tildeling basert på ein sats pr. gruppe, men med 
korrigeringar ut frå gruppestorleik. 

 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 08.05.2018  
 
Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av LO : 
 
Yrkesopplæringsnemda støtter innstillingen, med et nytt punkt 4: Det forutsettes at arbeidslivets behov 
og tilgang til læreplass blir ivaretatt. 
 
Nemda registrerer ellers i saken at rådmannen bruker økonomiske insentiv for å bedre 
måloppnåelsen. Nemda ber rådmannen vurdere om slike insentiver bør brukes for å oppnå bedre 
overgang fra VG2 yrkesfag til læreplass. 
  
Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Yrkesopplæringsnemda støtter innstillingen, med et nytt punkt 4: Det forutsettes at arbeidslivets behov 
og tilgang til læreplass blir ivaretatt. 
 
Nemda registrerer ellers i saken at rådmannen bruker økonomiske insentiv for å bedre 
måloppnåelsen. Nemda ber rådmannen vurdere om slike insentiver bør brukes for å oppnå bedre 
overgang fra VG2 yrkesfag til læreplass. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Rosalind Fosse (Frp) sette fram slik protokollmerknad: 
 

«Frp tar evalueringen til etterretning og konstaterer at overgangen til ny modell, som også i 
prinsipp også baserer seg på en form for stykkpris, ikke har tilført skolene flere ressurser. 
Heller tvert imot. 
 
Frp er av den oppfatning at her brukes det store administrative ressurser med liten uttelling, 
da budsjettmodellen må gjennomgås med tanke på nytt fylke.» 
 

Dan Femoen (H) sette fram slikt forslag på vegner av H, Frp og V: 
 

«Nytt punkt 1 erstatter punkt 1, 2 og 3. Den vedtatte budsjettmodellen blir ikke videreført.» 
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
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«Nytt punkt: 
Økonomisk insentiv» endres til «insentiv».» 

 
Røysting 
 
Dan Femoen sitt forslag fekk 5 røyster (H, FrP og V) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Den vedtekne budsjettmodellen vert vidareført med følgjande endringar med verknad frå hausten 
2018: 
 
1. Det kan unntaksvis bli oppretta halve klassar som vert budsjettert til redusert sats etter 

særskilde avtalar. 
 

2. Driftsbudsjettet vert tildelt med ein sats pr. klasse basert på 85% oppfylling og ein sats pr. elev 
for elevar utover 85% (opp til 100%). 
 

3. Tilrettelagt opplæring i eigne grupper får tildeling basert på ein sats pr. gruppe, men med 
korrigeringar ut frå gruppestorleik. 
 

4. Økonomisk insentiv» endres til «insentiv. 
 
Protokollmerknad frå Frp 
Frp tar evalueringen til etterretning og konstaterer at overgangen til ny modell, som også i prinsipp 
også baserer seg på en form for stykkpris, ikke har tilført skolene flere ressurser. Heller tvert imot. 
 
Frp er av den oppfatning at her brukes det store administrative ressurser med liten uttelling, da 
budsjettmodellen må gjennomgås med tanke på nytt fylke. 
 

PS 49/18 Dimensjonering av fagskulen på Laksevåg i 2023 

Forslag til innstilling 
 
Følgjande framtidig dimensjonering av Fagskolen i Hordaland vert lagt til grunn for nytt fagskulebygg 
på Laksevåg i 2023: 
 

Fagområde Studenttal Tilbod Klassar Klasser deltid Heiltid
Bygg 300 6 12 6 6
Petroleum og prosess 200 3 8 3 5
Maskin 175 3 7 3 4
Elektro 375 4 15 9 6
Maskinoffiser 125 1 5 3 2
Dekksoffiser 125 1 5 3 2
Helse 200 8 8 6 2
Havromsteknologi 100 3 4 2 2
Kortere utdanninger (30 stp) 100 4 4 4 0
Kurs og utdanningssenter 4 4
Sum 1700 33 72 43 29

2023

 
 
  



7 

Saksprotokoll i styret for fagskolen i Hordaland - 08.05.2018  
 
Røysting 
 
Administrasjonen sitt framlegg vart samrøystes vedteke med følgjande tilleggsforslag: 
 
Dimensjoneringa må også ta omsyn til framtidig tilbod om 3 –årig høgare yrkesfagleg utdanning, jfr. 
komande endring i fagskulelova. 
 
Vedtak 
 
Følgjande framtidig dimensjonering av Fagskolen i Hordaland vert lagt til grunn for nytt fagskulebygg 
på Laksevåg i 2023: 
 

Fagområde Studenttal Tilbod Klassar Klasser deltid Heiltid
Bygg 300 6 12 6 6
Petroleum og prosess 200 3 8 3 5
Maskin 175 3 7 3 4
Elektro 375 4 15 9 6
Maskinoffiser 125 1 5 3 2
Dekksoffiser 125 1 5 3 2
Helse 200 8 8 6 2
Havromsteknologi 100 3 4 2 2
Kortere utdanninger (30 stp) 100 4 4 4 0
Kurs og utdanningssenter 4 4
Sum 1700 33 72 43 29

2023

 
 
Dimensjoneringa må også ta omsyn til framtidig tilbod om 3 –årig høgare yrkesfagleg utdanning, jfr. 
komande endring i fagskulelova. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 08.05.2018  
 
Roger Pilskog sette fram slikt forslag på vegne av LO : 
 
Yrkesopplæringsnemda tiltrer innstillingen fra rådmannen. Nemda viser ellers til at dimensjonering 
frem i tid er vanskelig, da det er arbeidslivets skiftende behov som skal være styrende for fagskolens 
tilbud. Det er derfor viktig som det og beskrives i saken, at det ikke legges bindinger eller føringer i dag 
som kan hemme fagskolens fleksibilitet i fremtiden.   
 
Røysting 
 
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke.  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Yrkesopplæringsnemda tiltrer innstillingen fra rådmannen. Nemda viser ellers til at dimensjonering 
frem i tid er vanskelig, da det er arbeidslivets skiftende behov som skal være styrende for fagskolens 
tilbud. Det er derfor viktig som det og beskrives i saken, at det ikke legges bindinger eller føringer i dag 
som kan hemme fagskolens fleksibilitet i fremtiden.   
 
Saksprotokoll i Utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Rosalind Fosse (FrP) sette fram slikt forslag på vegner av Frp, H, MDG, V, A, Sp, SV og R: 
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«Nytt punkt: 
 
2. Dimensjoneringa må også ta omsyn til framtidig tilbod om 3-årig høgare yrkesfagleg 
utdanning Jfr. kommande endring i fagskulelova.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fosse sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Følgjande framtidig dimensjonering av Fagskolen i Hordaland vert lagt til grunn for nytt fagskulebygg 
på Laksevåg i 2023: 
 

Fagområde Studenttal Tilbod Klassar Klasser deltid Heiltid
Bygg 300 6 12 6 6
Petroleum og prosess 200 3 8 3 5
Maskin 175 3 7 3 4
Elektro 375 4 15 9 6
Maskinoffiser 125 1 5 3 2
Dekksoffiser 125 1 5 3 2
Helse 200 8 8 6 2
Havromsteknologi 100 3 4 2 2
Kortere utdanninger (30 stp) 100 4 4 4 0
Kurs og utdanningssenter 4 4
Sum 1700 33 72 43 29

2023

 
 
2. Dimensjoneringa må også ta omsyn til framtidig tilbod om 3-årig høgare yrkesfagleg utdanning Jfr. 
kommande endring i fagskulelova.» 
 

PS 50/18 Oppretting av TAF-tilbod i Restaurant- og matfag ved Fusa vgs 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til at Fusa vgs arbeider vidare med målsetting om å etablere eit TAF-tilbod 
innan Restaurant- og matfag med oppstart hausten 2019.  
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til at Fusa vgs arbeider vidare med målsetting om å etablere eit TAF-tilbod 
innan Restaurant- og matfag med oppstart hausten 2019.  
  

PS 51/18 Utviding av musikktilbodet ved Langhaugen vgs 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget tek saka til orientering. 
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2. Løyvde midlar på kr. 500 000 blir nytta til frikjøp av avdelingsleiar og å dekkje vikarkostnadar 
for plasstillitsvald, samt finansiere studietur til aktuelle skular. Eventuelle restmidlar går til 
investering i naudsynt utstyr. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget tek saka til orientering. 

 
2. Løyvde midlar på kr. 500 000 blir nytta til frikjøp av avdelingsleiar og å dekkje vikarkostnadar 

for plasstillitsvald, samt finansiere studietur til aktuelle skular. Eventuelle restmidlar går til 
investering i naudsynt utstyr. 

 

PS 52/18 Askøy vgs - romprogram 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner det framlagte rom- og funksjonsprogrammet. 

 
2. Det er ønskjeleg med samlokalisering og sambruk med vaksenopplæringa til Askøy kommune 

og felles løysingar med kommunen for tekniske anlegg for energi, boss og parkering. 
Fylkestinget ber rådmannen setje i verk arbeidet med å etablera ein avtale med Askøy 
kommune for desse områda inkludert avtale for leige av idrettsareal i det planlagde 
idrettsbygget. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget godkjenner det framlagte rom- og funksjonsprogrammet. 

 
2. Det er ønskjeleg med samlokalisering og sambruk med vaksenopplæringa til Askøy kommune 

og felles løysingar med kommunen for tekniske anlegg for energi, boss og parkering. 
Fylkestinget ber rådmannen setje i verk arbeidet med å etablera ein avtale med Askøy 
kommune for desse områda inkludert avtale for leige av idrettsareal i det planlagde 
idrettsbygget. 

 

PS 53/18 Redusert eigendel elev-PC 2018 

Forslag til vedtak 
 

1 Uhellsforsikring vert inkludert i prisen på grunnmodellen. Dette vil gje elevane større 
økonomisk tryggleik i høve til reparasjonskostnader i tre år.  
 

2 Eigendelen på grunnmodellen vert redusert med om lag kr 200,- til om lag kr 2 000,-.  
 

3 Subsidien til kraftig pc vert sett til kr 1550,-.    
 

4 For Mac-maskinar vert subsidien sett til kr 1000,-.  
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Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Emil Gadolin (A) sette på vegner av A, SV, R, KrF og SP fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste møte i utval for opplæring og helse.» 
 
Røysting 
 
Gadolin sitt forslag vart vedteke mot 3 røyster (H og V). 
 
Vedtak 
 
Saka vert utsett til neste møte i utval for opplæring og helse. 
 

PS 54/18 Forskrift om dekking av skyssutgifter for pasientar i den offentlege 
tannhelsetenesta i Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesrådmannen gjer framlegg om ny forskrift om dekking av skyssutgifter for pasientar i 
tannhelsetenesta i Hordaland. Forskrifta skal gjelda frå 1. januar 2018. 
  
  1. Forskrifta er gitt av Hordaland fylkeskommune og er heimla i lov om tannhelsetenester § 5-1 

tredje ledd.  
  2.  Forskrift for dekking av skyssutgifter for pasientar i den offentlege tannhelsetenesta gjeld berre 

dersom pasienten ikkje får dekka reisa på anna måte.  
  3.  Det er den rimelegaste reisemåten (buss, båt) som vert dekka. Bil kan nyttast dersom 

helsetilstanden til pasienten eller rutetider for offentleg transport tilseier at dette er mest 
hensiktsmessig.  

  4.  Pasienten/ føresette må sjølv betale reisekostandane og få refundert desse i etterkant. 
  5.  Eigenandelen på kr. 1000,- er per kalenderår. 
  6.  Ved bruk av privat bil vil taksten pr km følgje Helsenorge.no sin standardsats for transport, 

fastsatt årleg av Stortinget. 
  7.  Overnatting vert ikkje dekka.  
  8.  Utlegg for følgje etter at pasienten har fylt 12 år vert ikkje dekka.  
  9.  Tapt arbeidsforteneste for personar som må følgje pasienten vert ikkje dekka.  
10.  Søknad om dekking av reiseutgifter må som hovudregel vere innsendt innan utgangen av året. 
11.  Klagenemda i Hordaland fylkeskommune er klageinstans. 
12.  Forskrifta tek til å gjelde frå 1. januar 2018. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 07.11.2017  
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Ny innstilling: 
 
Saka vert utsett til neste møte i utval for opplæring og helse.  
 
Det politiske sekretariatet vert beden om å vurdera om forskrifta bør sendast ut på høyring i 
forkant av den politiske handsaminga."  
 

Røysting 
 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saka vert utsett til neste møte i utval for opplæring og helse. 
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Det politiske sekretariat vert beden om å vurdera om forskrifta bør sendast ut på høyring i forkant av 
den politiske handsaminga. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Emil Gadolin (A) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget kan ikkje støtte saka. Fleire aspekt i saka vil gjere det dyrare for befolkninga å 
nytte seg av det offentlege tannhelsetilbodet. Samtidig ønskjer vi ikkje å legge opp til ein helt 
annan praksis no, då dette bør behandlast i det nye fylkestinget. Inntil vidare beheld vi 
gjeldande praksis.» 

 
Dan Femoen (H) sette på vegner av H fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Når nye retningslinjer skal vedtas av det nye fylket, bør det vurderes om barn i grunnskolen 
skal være fritatt for egenandel ved skyssreiser i forbindelse med tannhelsetjenester.» 

 
Røysting 
 
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Det vart ikkje røysta over fylkesrådmannen sitt forslag. 
Femoen sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt.på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget kan ikkje støtte saka. Fleire aspekt i saka vil gjere det dyrare for befolkninga å nytte seg 
av det offentlege tannhelsetilbodet. Samtidig ønskjer vi ikkje å legge opp til ein helt annan praksis no, 
då dette bør behandlast i det nye fylkestinget. Inntil vidare beheld vi gjeldande praksis. 
 

PS 55/18 Disposisjonsfond ved vidaregåande skular og tannhelsedistrikt - 
avsetjing og bruk 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek saka til orientering. 
 

PS 56/18 Mandat for elev- og lærlingombodet i Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for elev- og lærlingombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 08.05.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for elev- og lærlingombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  
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Saksprotokoll i Ungdommens fylkesutval - 14.05.2018  
 
Vegard Tobias Kvalheim Kleppe sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg (markert med understrek): 
 
3. Målgruppe 
Elev- og lærlingombodet sitt arbeidsområd omfattar alle elevar, lærlingar, lærekandidatar og 
opplæringsinstitusjonar, samt liknande private tilbod.» 

 
Røysting 
 
Kleppe sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Innstillinga vart samrøystes vedteke. 
 
Tilråding 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for elev- og lærlingombodet slik det går fram av saksutgreiinga med 
slik merknad: 
 
3. Målgruppe 
Elev- og lærlingombodet sitt arbeidsområd omfattar alle elevar, lærlingar, lærekandidatar og 
opplæringsinstitusjonar, samt liknande private tilbod.» 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Jeanette Syversen (R) sette på vegner av R fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Kan det lages et infomateriell til yrkesfagelever i samarbeid med fagopplæringskontor og 
lærlingeombudet ? Det bør inneholde kort og konkret info med eks. tittel: «Hva du må tenke 
på, når du blir lærling ?» 
- Arbeidskontrakt 
- Arbeidsmiljølovens rettigheter og plikter o.l.» 

 
Røysting 
 
Syversen sitt forslag var samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for elev- og lærlingombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  
 

PS 57/18 Mandat for mobbeombodet i Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for mobbeombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 08.05.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for mobbeombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
Saksprotokoll i Ungdommens fylkesutval - 14.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
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Tilråding 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for mobbeombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 15.05.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget godkjenner mandat for mobbeombodet slik det går fram av saksutgreiinga.  


